
Krajské sdružení ČSCH Jihomoravského kraje 

 

Zápis z XXI. zasedání Rady KS ČSCH JMK 2017  
rozšířené o předsedy sekcí ÚO 

konané 22. 10. 2017 v Brně 
 

 

 

Přítomní: zástupci  ÚO ČSCH (Brno – M. Uher, R. Valeš, Blansko – Ing. J. Bareš, I. Drobiličová, Vyškov  – Ing. F. Vlček, Ing. J. Albrecht, 
Znojmo – Ing. Z. Kopřiva Ing. R. Novotný), omluven – R. Jirásek - nemoc 
doplněný o předsedy KCHS - J. Ludvík (holubi), J. Kouřil (králíci), A. Polášková (drůbež) – omluvena - hospitalizace  
předsedkyni propagační komise - Ing. D. Malá, místopředseda – Z. Lejsek, hospodář (J. Sec) - omluven 
a předsedy okresních sekcí: Blansko – M. Kelner (králíci), Brno – nikdo, Vyškov – nikdo, Znojmo – J. Vlček (holubi) 
zástupci OO ČSCH Břeclav – V. Rohrer (předseda OV), M. Judas (jednatel OV) 
 
Program:  
1. Zahájení a uvítání hostů  
2. Schválení programu zasedání 
3. Stanovení zapisovatele, volba ověřovatelů zápisu, mandátové a návrhové komise 
4. Informace o KV Hradeckého kraje 
5. Soutěž okresů při CV Chovatel 2017 v Lysé n. Labem 
6. MORAVIA BRNO 2017 
7. Diskuse 
8. Usnesení, závěr 
 
Body jednání: 
 
1. Zahájení a uvítání hostů -  jednání zahájil a řídil předseda KS JMK Milan Uher  
 
2. Schválení programu zasedání -  Pro  8, program byl jednomyslně schválen   
   
3. Stanovení zapisovatele, volba ověřovatelů zápisu,   -  zapisovatelkou byla Radou schválena Ing. D. Malá (hlasování pro: 8). Za ověřovatele 
zápisu byli Radou zvoleni Ing. R. Novotný a Ing. J. Albrecht (hlasování: pro: 6, zdržel se:  2). Usnesení bylo schváleno.  
 
4. Informace o KV Hradeckého kraje – informaci podal předseda KS JMK M. Uher, z každého OO se na výstavu vezly 3 kolekce z každé 
odbornosti za každý okres (Znojmo dodalo v holubech a králících 4), letos to bylo méně, z důvodů překrytí termínu s místními okresními a 
oblastními výstavami, než v loňském roce, ale naše účast byla KS HK kvitována, naši chovatelé na výstavě uspěli, zvláště pak př. Magal MCH, 
z okresu Znojmo – 3 poháry. M. Uher zhodnotil dále katalog z této KV (chyby v tisku adres) a dále informoval o nákladech z rozpočtu KS na tuto 
výstavu (klecné 2.800 Kč + cestovné).  
Návrh na usnesení: 
Rada bere na vědomí informaci M. Uhra o účasti zástupců KS JMK na KV Hradeckého kraje. 
Hlasování: Pro 8, proti 0 zdržel se 0. Usnesení bylo schváleno. 
 
5. Soutěž okresů při CV Chovatel 2017 v Lysé n. Labem  
- info od předsedů okresů – Vyškov, Znojmo, Brno, Blansko – všichni přihlášeni. M. Uher informoval o problémech s placením klecného u 
vybraných kolekcí do soutěže okresů, které hradí KS JMK. Dále diskutoval snahu zajistit dopravu – společný svoz, která je dle jeho názoru téměř 
k ničemu, protože mnozí vystavovatelé si svoje zvířata odvezou na výstavu sami.  
Dotaz  J. Albrechta  na přislíbenou dotaci okresům KS JMK ve výši 7.000 Kč, kterou KS schválilo na výjezdním zasedání ve Vyškově, toto nyní 
není akceptováno, dotaz proč. Odpověděl M. Uher – bylo to z důvodu požadované bezhotovostní platby za klecné a nutnosti vystavení faktury KS 
JMK za klecné – kvůli vyúčtování KÚ. Kolem této otázky dále diskutováno. J. Ludvík namítl, že zaplacením vybraných kolekcí do soutěže okresů 
se ruší anonymita kolekcí do soutěže. M. Uher odpověděl, že to takový problém není. Protože, nebyla vybrána celá částka z rozpočtu, výbor 
navrhne Radě, jak naloží se zůstatkem. 
Návrh na usnesení: 
Rada bere na vědomí informaci předsedů okresů KS JMK o přihlášení kolekcí do soutěže okresů v rámci Mistrovství republiky na CV Chovatel 
v Lysé n. Labem a ukládá předsedům OO předat M. Uhrovi kopii seznamů přihlášených kolekcí za KS JMK do termínu 16. 11. 2017 (čtvrtek) 
ráno. 
Hlasování:  Pro 8 Proti 0 Zdržel se 0, usnesení bylo schváleno. 
 
6. MORAVIA BRNO 2017, harmonogram přípravy, technické a personální zabezpečení, zabezpečení doprovodných akci a ukázek 
Harmonogram prací – předán v tištěné podobě M. Uhrem. Probrány jednotlivé položky. Požadavek J. Albrechta na stanovení času předání klecí a 
odpovědné osoby pro převzetí klecí v Kolíně. Nové klece jsou v kontejnerech, M. Uhrovi budou dodány rozměry, info bude předáno J. 
Albrechtovi. 
Byly doplněny některé položky do předloženého harmonogramu. 
V pavilonu B v přízemí – králíci, drůbež, stánky, prodejci,  
Na galerii -  kingshow, moravští pštrosi, holubi, králičí hop, občerstvení výstaviště, pokud bude méně zvířat v přízemí, může se operativně měnit. 
Diskuse k místu pořádání kingshow v poschodí, R. Novotný navrhuje kingshow v přízemí. K tomuto se rozvinula diskuse. Dohodnuto, že pokud 
bude v přízemí méně zvířat, bude možné kingshow udělat i v přízemí. 
Zakreslení plánu výstavy: nutno předat výstavišti, bude se dělat až dle počtu přihlášených zvířat, koncem listopadu, odpovědni M. Uher a L. 
Škvařil. Pronájem pavilonů 465 tis. Kč bez DPH, včetně energií, vody. DPH 21%. K dispozici budou tři kanceláře, jedna dole pro zpracování 



katalogu a prodej zvířat, dvě nahoře – pro garanty a teplomilné exoty. Kancelář pro ředitele výstavy bude v přízemí, zajistí výstaviště, musí se 
postavit. Občerstvení jako v loňském roce, plyn a otevřený oheň mimo pavilon. Další pronájmy nábytku a zřízení s náklady cca 100 – 150 tis. Kč. 
Čestné vstupenky – 50  ks, po 2 čestných vstupenkách pro sponzory, rozdá M. Uher – seznam na příštím zasedání Rady. 
Byli dohodnuti sponzoři na vstupenkách a plakátech, de Heus krmí celou výstavu, Mikrop Čebín -  3000 Kč + výrobky, hodnota cca 8 tis. Kč, 
Bioveta – 10.000 Kč, Lesy města Brna – 10.000 Kč a Agro Ořechov (doprava klecí, krmení). 
Hradecký kraj (KS) doveze pivo pro garanty, za to přislíbena reklama v katalogu. 
Počet vstupenek – stanoven počet vstupenek 7.000 ks, z toho 5000 ks se dá výstavišti (každá brána po tisíci), 2000 budou k prodeji v pavilonech. 
Vstupenky pro vystavovatele – dohodnuto, že 1 jednodenní vstupenka bude zdarma po zaplacení výstavních poplatků. Bude doplněno do 
výstavních podmínek. 
 
Králičí hop: odpovídá R. Novotný – uzávěrka 11. 11. 2017, koberec přiveze ZO Olešnice a Křenovice (jsou vlastnictvím KS), překážkový set - 1x  
od z Olešnice a druhý OV Břeclav, spolupráce při závodech s Břeclaví, časomíra -  budou stopky nebo notebook s tiskárnou (Břeclav). Požadavek 
na přívod el.energie pro králičí hop, nutno dát do požadavků výstavišti. Závody v sobotu, v neděli – ukázka králičího hopu, pokud se protáhne 
závod, poběží v neděli. Ukázku hopu v neděli zabezpečí organizátoři králičího hopu s př. Svítilem – ZO Zdounky. 
 
Cimbálovka: odpovídá J. Bareš, domluvena na oba dny za cenu 1000 Kč/hod v těchto časech: sobota – 13,00 do 17,00 a neděle od 10,00 do 14,00 
hodin, bude hrát na pódiu v přízemí.  
 
Posuzovatelé na výstavu: drůbež – 23 posuzovatelů, nutno doplnit seznam o dalšího posuzovatele - Morávek Roman bez smlouvy a finančních 
nároků, bude posuzovat speciálku hempšírek a př. Drbala, který při neúčasti př. Krofta (omluvil se z posuzování holubů), doveze posuzovatele 
z karlovarského kraje. 
Holubi:  40 posuzovatelů včetně speciálek, kromě kingshow. 
Králíci: dosud nasmlouváno  21 posuzovatelů mezi navrženými je i MVDr. Martinec, ale z důvodu jeho neúčasti na minulé KV, odstoupení z KS 
JMK atd. nebyl zatím osloven, R. Novotný požádal o hlasování v této záležitosti s tím, že doporučuje, aby nehlasoval M. Uher. M. Uher uvedl, že 
se vzdává právo hlasování v této záležitosti. Současně se hlasování vzdává i Ing. Kopřiva. Hlasování o neoslovení dr. M. Martince k posuzování, 

Pro: 6, usnesení přijato, dr. Martinec nebude osloven k posuzování. 
Dále bylo dohodnuto, že je nutno docílit, aby se minimalizovaly náklady na dopravu posuzovatelů při cestě autem. 
 
Pomocníci posuzovatelů: nutno zajistit další lidi k posuzovatelům, bude využito zájemců z řad vystavovatelů apod.  
Bylo dohodnuto, že do soupisových archů se nebudou psát čísla kroužků u drůbeže ani holubů, tzn. tyto údaje v katalogu výstavy nebudou. 
Posouzení okrasného ptactva  - dle přihlášených exotů k posuzování, P. Jochman sepíše smlouvu až na výstavišti dle přijatých zvířat. Jsou zajištěni 
3 posuzovatelé + 1 z Brna, pokud bude třeba. 
Dotaz Z. Lejska - budou se hledět na kroužky ptáků? Odpověděl M. Uher – do 7 let věku ptáka. Vystavit ptáky může být i nečlen svazu. 
  
D. Malá – informovala přítomné o možnostech přihlášení se na MORAVII, online, e-mailem nebo poštou, s tím, že přihlášky budou do online 
katalogu doeditovány. 
 
Dále byla vedena diskuse ke klubovým výstavám, zda a jakým způsobem budou odděleny či neodděleny od ostatní výstavy. 
Bylo dohodnuto, že všechny kluby a i expozice budou odděleně a všechny budou otevřené, kromě klubu moravských pštrosů a kingshow, který si 
bude přijímat svoje přihlášky i katalog sami, jen data pak předají P. Prombergerovi.    
 
Klubové výstavy – př. Ludvík a př. Albrecht ověří u všech klubů holubů, zda si přejí výstavu samostatnou a otevřenou. Pak dají info e-mailem D. 
Malé k předání p. Prombergerovi. 
 
Fotograf pro fotodokumentaci výstavy: M. Uher přeložil návrh na zajištění jiného profesionálního fotografa, než na minulém zasedání Rady 
navrhla D. Malá. Jedná se o p. Pokornou, která provede fotodokumentaci všech důležitých momentů výstavy (stavění výstavy, posuzování, vlastní 
výstava s návštěvníky, slavnostní zakončení výstavy) a fotodokumentaci poté poskytne k použití pro potřeby KS JMK, přičemž je kladen důraz na 
kvalitu dodaných fotografií. Dle sdělení M. Uhra bude fotografické práce provádět p. Pokorná pro KS JMK zdarma.    
 
Dále M. Uher informoval o problémech s tiskem Průvodce výstavou v požadovaném formátu A4, tisk přes noc. V tomto bude dále jednat. 
 
Z. Lejsek informoval, že má možnost sehnat 150 ks časopisů Fauny, doporučeno využít. 
Dále byl diskutován rozsah inzerátu ve Fauně – plakát s papouškem, dohodnuto, že bude velikosti ¼ strany A4.  
 
Nutno vypracovat seznam pohárů a podmínky pro udělování čestných cen (kolik čestných cen na kolik ks zvířat atd.).  
Dotaz na evidenci prodaných zvířat – jak udělat? K tomuto vedena diskuse, zatím bez závěru. 
 
K tomuto bodu (bod č. 13) nebylo provedeno samostatné hlasování Rady KS JMK.  
   
14. Diskuse 
M. Uher – info k dožínkám v Břeclavi, KS požádalo o příspěvek na tuto akci od KÚ , odbor zemědělství – dostali jsme 48.348 Kč, z toho čerpáno 
celkem 26.880 Kč, zisk pro KS činí 21.468 Kč.  
Návrh na usnesení:  Rada dodatečně souhlasí s čerpáním finančních prostředků od KÚ JMK na jihomoravské dožínky v Břeclavi, jak bylo 
předneseno na dnešním zasedání M. Uhrem.  
Pro: 5, zdržel se 0, proti 1. Usnesení bylo přijato. 
 
R. Novotný navrhl doplnění adresy webových stránek KS JMK na vizitku předsedy KS JMK M. Uhra pro účely poskytnutí odkazu v případě 
dotazů ke KV KMK – I. MORAVIA BRNO 2017. 
 
 
 
 
 



 
15. Usnesení a závěr:  
Zasedání Rady bylo ukončeno v 18,15 hodin s tím, že přijatá usnesení jsou součástí tohoto zápisu ze zasedání. 
Zapsala: Ing. Dagmar Malá 
Zápis ověřili: Ing. Radek Novotný ……………………. 
                       Josef Albrecht.…………………………                                              Milan Uher v. r. 
                                                                                                                               --------------------------------------- 
                                                                                                                                                              předseda KS JMK 


